
 

Haninge kommuns pensionärsråd, sammanträde 2025-03-18 
Skärgårdssalen, Rudsjöterrassen 2, kl.16.00-18.00 (fika serveras från kl:15:30) 

 

Kallade: 

Representanter från föreningar 

SPF Seniorerna Runstenen 

SPF Handen 

Muskö Pensionärsförening 

Rejpas 

PRO Dalarö 

SPF Seniorerna Vendelsö – Brandbergen 

PRO Västerhaninge 

PRO Handen 

SKPF Haninge – Nynäshamn 

Romsk pensionärsförening 

 

Representanter från förvaltning 

Vakant    Stadsbyggnadsförvaltningen 

Vakant    Kultur- och fritidsförvaltningen 

Vakant    Kommunstyrelseförvaltningen 

Linda Fällgren    Social- och äldreförvaltningen 

Vakant     Tornberget 

 

Representanter förtroendevalda 

Jens Davidson, ordförande   Kristdemokraterna 

Kristoffer Eriksson   Moderaterna 

Rolf S Andersson    Liberalerna 

Marie Louise Boström    Sverigedemokraterna 

Guy Lööw     Socialdemokraterna  

Margareta Ekström    Vänsterpartiet 

Björn Berg     Centerpartiet 

 

Dagordning 
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§ 1 Mötet öppnas  

Ordförande Jens Davidson öppnar sammanträdet med att hälsa alla välkomna. 

 

§ 2 Upprop  

Läggs till handlingarna 

 

§ 3 Föregående mötesanteckningar  

Protokollet godkänns. 

 

§ 4 Godkännande av dagordning  

Dagordningen godkänns med följande ändringar: 

Tillägg av punkt § 10 Övriga frågor. 

Ärenden föredras i följande ordning: §§ 1-4, § 8, §§ 5-7, §§ 9-10. 

 

§ 5 Återkoppling besparingar 2024 

Linda Fällgren från social- och äldreförvaltningen återkopplar angående besparingarna under 
2024. 

Fråga: Vad var budgeten för hemtjänsten? Och vad är budgeten nu? 

Budgeten är intäktsfinansierad.  

Fråga: Vilka stödfunktioner ersätts i och med digitalisering? 

Två administrativa tjänster anses klaras av genom digitalisering 

Fråga: Vad finns det för exempel på felaktiga myndighetsbeslut som har lett till onödiga 
kostnader? 

Felaktigt beslutade timmar hos brukare.  

Fråga: Hur många privata hemtjänstföretag samarbetar Haninge kommun med nu? 

Fem. 

 

§ 6 Kost för äldre, matlådor, digitala inköp och stöd kopplat till detta 

Jenny Widén och Jessica Alkebring Halil från social- och äldreförvaltningen informerar om mat 
för seniorer, matlådor och digitala inköp. 

Fråga: Är ensamhet en grund för att få stöd vid måltid? 

Ja, insats som heter social måltid finns för de som är ensamma. Individuell bedömning sker i vad i 
måltiden man behöver stöd med och hur lång tid det tar. 

Fråga: Finns det stöd att få för mottagande av leverans? 
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Ja. 

Fråga: Kan personal hjälpa till att köpa näringsrik mat? 

Personal har grundutbildning i nutrition. 

Fråga: Täcks matlådorna av högkostnadsskyddet? 

De täcks inte av högkostnadsskyddet. Leverensavgift ligger inom högkostnadsskyddet.  

Fråga: Hur många gånger per vecka får man hem matlådor? 

En gång per vecka.  

 

§ 7 Grannstöd 

Göran Blomqvist och Carina Karlström Åkerlund från Grannstöd Haninge informerar om 
Grannstöd och deras arbete. 

 

§ 8 Trygghetspunkter 

Stephanie Branzell och Jerker Bohman från kommunstyrelseförvaltningen presenterar Haninge 
kommuns arbete med trygghetspunkter. De svarar även på frågor och samlar in synpunkter till sitt 
fortsatta arbete med trygghetspunkter. 

Fråga: Gäller trygghetspunkterna endast kommunala lokaler? 

Enbart kommunala objekt är intressanta vid detta stadie. 

Fråga: Har vattentillgången tagits i åtanke vid framtagande av trygghetspunkter? 

Ja, det ska överensstämma med Haninge kommuns nödvattenplan. 

Fråga: Hur ser tanken ut i glesbygden vid framtagandet av trygghetspunkter? 

Glesbygden har tagits i åtanke, men det är svårt att hitta lokaler, finns tanke nu om att samverka 
med Svenska kyrkan. 

Fråga: Vad för typ av händelse är trygghetspunkterna en förberedelse för? 

Egen beredskap ska räcka i 7 dygn, därefter är tanken att trygghetspunkterna ska finnas till som 
stöd. Det kan handla om storm, elbortfall eller brand.  

Fråga: När verkställs trygghetspunkterna? 

De verkställs dynamiskt med hur krisen utvecklar sig.  

Fråga: Hur får vi tag i diesel och bensin när bensinmackarnas pump inte fungerar längre? 

Regeringen har en pågående utredning kring detta just nu som kommunen väntar på. 

Fråga: Hur går informationen ut till resten av kommunen? 

Arbetet är inte färdigt, men när det är det är det viktigt att det går ut till alla medborgare, men hur 
är inte bestämt än. 

Synpunkt: Kan träffpunkterna vara intressanta som trygghetspunkter? 
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Synpunkt: Hur tar man sig till trygghetspunkterna? 

Synpunkt: Kyrkogårdarna har pumpar om man behöver tillgång till vatten.  

Synpunkt: Det är viktigt att använda sig av civilsamhället vid kris, att man har kontakt med sina 
grannar och har social kontakt. 

Synpunkt: Varför kan man inte använda sig av privata företag som trygghetspunkt? 

 

§ 9 Ofrivillig ensamhet 

Fatou Chorr från äldreboendet Vallagården informerar om ofrivillig ensamhet. 

Fråga: Vad har kommunen gjort med de medel de har fått för att motverka ofrivillig ensamhet? 

Vallagårdens verksamhet och arbete med ofrivillig ensamhet samt förebyggande arbete pågår 
konstant. 

Fråga: Samverkar Vallagården något med civilsamhället för att motverka ofrivillig ensamhet? 

Ja, civilsamhället, volontärer och anhöriga är högintressanta att ta stöd av. 

Fråga: Har andra äldreboenden inspirerats av Vallagården? 

Ja, när det kommer till att förstå demenssjukdomen och arbeta med hela teamet. 

 

§ 10 Övriga frågor 

Fråga inkommer om Haninge kommuns bokbussar; att föreningar i Muskö och Dalarö upplever 
att bokbussen har fått färre turer och färre nya böcker.  

 

Fråga inkommer angående utvärderingen av bidragssystemet; planerar man någon uppföljning?  

Jens Davidson kollar upp uppföljning av bidragssystemet och återkommer. 

 

Välkommen! 

Jens Davidson (KD)  

Ordförande 


